
 
Voorzitter,  

wij zijn blij dat we nu eindelijk na een vertraging kunnen spreken over de RES 1.0. Het is goed dat ook 

Nieuwegein een bijdrage kan leveren met de zoekgebieden naar zonnevelden en dat in deze RES 1.0 

het bod van het concept RES overeind is gebleven. 

Natuurlijk zijn er ook zorgen. Die liggen voor wat de ChristenUnie betreft op het gebied van 

haalbaarheid, lokaal eigendom en communicatie. 

 

Als eerste haalbaarheid. Er wordt in deze RES 1.0 vooral ingezet op zonne-energie. Dat geldt voor 

Nieuwegein, maar dat geldt ook voor veel andere gemeenten. En we hoorden in de avond van de 

raad dat dit kan zorgen voor een te grote belasting van het elektriciteitsnet. Is de wethouder het met 

ons eens dat hier een zorgpunt ligt voor de haalbaarheid van dit bod? Het is belangrijk om te blijven 

zoeken naar andere energiebronnen om daar oplossingen voor te zoeken. Heeft de wethouder er 

enig zicht op of er in de RES 2.0 ook andere bronnen in beeld zullen zijn? 

 

Dan lokaal eigendom. Wij hechten erg aan het principe van 50% lokaal eigendom. Het verbaasde mij 

om te horen dat er nog weinig plannen zijn gemaakt om dit ook daadwerkelijk te realiseren. Wij zijn 

van mening dat er daarvoor wel meer moet gebeuren dan alleen een participatieproces in gang 

zetten. We verwachten van de wethouder dat zij zich hier vol voor zal inzetten. Welke mogelijkheden 

zijn er behalve participatie voor de gemeente om er voor te zorgen dat dit gerealiseerd wordt? Is het 

bijvoorbeeld mogelijk om een prestatieverplichting op te nemen in overeenkomsten waarin 50% 

lokaal eigenaarschap een voorwaarde is? 

 

Als laatste de communicatie. 

Over het RES hebben wij vooral gesproken op momenten dat er besluiten door de raad moesten 

worden genomen. Voor ons was het dan veel informatie tegelijk en weinig tijd om de afwegingen 

goed te kunnen maken. Dit geldt trouwens niet alleen voor het RES, maar voor veel meer 

onderwerpen die in regionale samenwerkingen worden uitgewerkt. Wij hebben hiervoor een motie 

gemaakt die breder is dan alleen voor het RES 1.0 en die wij daarom vanavond als motie vreemd aan 

de orde van de dag zullen indienen.  

Naar inwoners is een goede communicatie bij dit soort onderwerpen van groot belang. Volgens ons is 

hier nog veel te winnen. Zo kan de gemeente bij de communicatie over de RES 1.0 inwoners alvast 

wijzen op de zoekgebieden van buurgemeenten en hen nu alvast attent maken op hun recht op 

participatie bij daadwerkelijke concrete plannen. Is de wethouder bereid om dit te doen? Verder 

heeft de wethouder erkend dat er meer aandacht moet komen voor het werk van Energie-N. Graag 

hoor ik concreet wat zij daaraan gaat doen en hoe dit werk de komende tijd onder de aandacht blijft 

(de online bijeenkomsten stonden in de Molenkruier, dat is ons niet ontgaan, maar er moet blijvend 

aandacht voor zijn en wij horen graag hoe) 


